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Két és fél millió tonna 
gabonát vettek át 

Országszerte befejeződött az aratás, a 
Gabona Tröszt vállalatai eddig 2,5 millió 
tonna gabonát, vettek át — amint, arról 
kedden a MÉM illetékesei tájékoztatást 
adtak. Már csak a belvíztől borított, mé-
lyebb fekvésű területeken és az ország 
északi vidékein van hátra aratnivaló, fő-
ként zab, de már csak elenyészően kis 
mennyiségben. A szalma betakarítása is 
jó ütemben halad. 

A MÉM illetékesei hangsúlyozták: az 
utóbbi- évek egyik legnehezebb aratása 
volt az idei: a tapasztalatok azt bizonyít-
ják, hogy a jól szervezett és megalapozott 
munkával még a legnagyobb nehézségeken 
is úrrá lehet lenni. 

A nagy munka után alig van megállás, 

elkövetkezett az olajlen betakarításának 
ideje, és a silókukorica levágása is idősze-
rűvé vált. Ha valamikor, akkor most iga-
zán szükség van a legkitűnőbb minőségű 
silótakarmány előállítására, a szálas ta-
karmányok ugyanis a korábbi esőzések 
idején „eláztak", használati értékük csök-
kent, és emiatt silóval kell kiegészíteni az 
állatok takarmányadagját . Erre csakis ak-
kor lesz lehetőség, ha a silónak szánt ku-
koricát időben betakarítják, és a lehető 
legszakszerűbben tartósítják. 

A vállalatok és a termelók hozzáláttak 
az őszi betakarítási szezon előkészületei-
hez. A cukorgyárakban ellenőrzik a be-
rendezéseket, és egyeztetik az átvétel vár-
ható időpontját a velük szerződésben levő 
mezőgazdasági szállítókkal. 

Anyag- és energia-
takarékosság a DEFAG-nál 

Új vonások a munkaverseny második 
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ü j vonással gazdagodott a 
Dél-alföldi Erdő- és Fafel-
dolgozó Gazdaságnál a mun-
kaverseny, második szaka-
szában. Az idén kétoldalú 
szerződést kötöttek. A szo-
cialista brigádok megtették 
vállalásaikat, a gazdaság ve-
zetői pedig rögzítették azo-
kat a kötelezettségeiket, 
amelyekkel a felajánlások 
teljesítéséért tartoznak a kö-
zösségnek. Az első félév 
eredményeinek értékelésekor 
már szemmel látható a két-: 
oldalú szerződés kedvező 
hatása, ösztönző, mindkét 
fél számára. Ügy igazságos, 
hogy ha a dolgozók lelkes 
többletmunkával növelik a 
gazdaság vagyonát, többet is 
kapjanak belőle. Például azt 
vállalta a gazdaság, hogy 
40o ezer forinttal emeli a 
lakásépítési hozzájárulás 
összegét, ha a brigádok tel-
jesítik módosított, megemelt 
fealaiánlásaikat. Ez nem azt 
jelenti, hogy a DEFAG 
munkásai csak ellenszolgál-
tatásért vállalnak több fel-
adatot. Arról van szó, hogy 
a jó munka megérdemli a 
jutalmazást. 

Ev elején már a vállalá-
sokból kiderült, mennyire 
egyetértenek a DEFAG bri-
gádjai gazdaságpolitikai cél-
jainkkal. Ahol a termelés 
mennyiségének emelése a 
fontos, ott erre születtek fel-
ajánlások, például a fürész-
üzemben és a falemezüzem-
ben. A tavaly decemberi 
párthatározat ismeretében a 
bútorlap-középrész üzem 
munkásai 119 köbméter fű-
részáru-megtakarítást vál-
laltak. Eddigi eredményük: 
163 köbméter. A kazánház-
ban csökkentették a gázfel-
használást, egy százalékkal a 
felajánlott mertéken felül. A 
szegedi erdészet, dolgozói 600 
liter fűtőolajat, 794 liter 
benzint és 698 liter gázola-
jat takarította^ meg. 

Fellendült az újítómozga-
lom. Az év első hat hónap-
jában majdnem annyi új í tás 
született, mint tavaly egész 
évben. Kiemelkedik közülük 
a fűrészüzem karbantartó 
szocialista brigádjának talál-
mánya : gépesítették a MÁV 
rakodólapok szögezését. Az 
ú j módszerrel több rakodó-
lapot tudnak készíteni, s je-
lentősen könnyítették a ne-
héz fizikai munkát. A talál-

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 

Az anyagtakarékossággal együtt javul a minőség 

mány gazdasági értéke évi 
két és fél millió forint. 

A DEFAG szocialista bri-
gádjai tavaly is kimagasló-
an vettek részt a városszer-
te kibontakozó társadalmi 
munkában. Óvodák, iskolák, 
szociális intézmények támo-
gatására az első félévben, 
összesen 4428 társadalmi 
munkaórát könyvelhetnek eL 

Kommunista műszakokban 
nyolcszázán 5749 órát töl-
töttek. Tanulásra is marad 
idő. A szocialista brigádok-
ból 110 tag vett részt szak-
mai továbbképzésben, 35-en 
végezték el az általános is-
kola 7—8. osztályát, politi-
kai tájékozottságukat bőví-
tették 717-en, különböző sze-
mináriumokon. 

B. L 

Gyártmányfejlesztéssel: 

Több kelme 

A barátság fesztiválja 

Ifjúsági nagygyűlés 
Szegeden 

Egymilliárd forint értékű 
szövetet és kötött anyagot 
gyártanak ebben az évben a 
győri Richards Finomposz-
togyárban. A kelmék a ha-
zai piacon túl el jutnak a 
világ majdnem minden tá-
jára. 

A termelés további növelé-
sét tervezik, s ezt ésszerű 

gyártmányfejlesztéssel kí-
vánják elérni. A közeljövő-
ben az import alapanyagokat 
fokozatosan jó minőségű ha-
zaiakkal cserélik fel. Az im-
port poliacril szál helyett 
például a nemrég kikísérle-
tezett — hasonló tulajdonsá-
gú — CRUMERON műszálat 
fogják felhasználni. 

Az első magyar—szovjet 
ifjúsági barátságfesztivál 
Csongrád megyei rendezvé-
nyein részt vevő odesszai 
Komszomol-delegáció teg-
nap, kedden délelőtt megte-
kintette Szeged nevezetessé-
geit. Többek között az Odesz-
sza városrészt, majd 11 óra-
kor ellátogatottak a Magyar 
Tudományos Akadémia új-
szegedi Biológiai Központjá-
ba. Itt dr. Németh Gizella 
tudományos munkatárs, az 
MSZBT-tagcsoport ügyvezető 
ti tkára oroszul köszöntötte a 
vendégeket, s ismertette az 
intézetben folyó sokrétű tu-
dományos munkát. Ezt kö-
vetően a delegáció tagjai 
megtekintették az intézetet, 
találkoztak az ott dolgozó 
KISZ-istákkal, az MSZBT-
tagcsoport tagjaival. 

Délelőtt a megyei pártbi-
zottságon dr. Németh Lajos, 
a megyei pártbizottság tit-
kára fogadta a delegáció po-
litikai vezetőit: A. Rumjan-
cevet, a Komszomol Odesz-
sza városi titkárát, V. Kuk-
szót, a Komszomol Odessza 
járási t i tkárát és L. Gavrilo-
vát, a Komszomolszkaja 
Iszkra újságíróját. A talál-
kozón részt vett Szabó Lajos, 
a megyei pártbizottság osz-
tályvezető-helyettese, Móry 
László, a KJSZ KB szerve-
zési osztályának munkatársa 
és Bódi György, a KISZ 
Csongrád megyei bizottságá-
nak első t i tkára is. Dr. Né-
meth Lajos- tájékoztatta a 
vendégeket a két testvérme-
gye pártszervezetei, dolgozói, 
fiataljai között meglevő tar-
talmas, sokrétű, eredményes 
testvéri együttműködésről, a 
további kapcsolatfelvételek 
lehetőségeiről. Kiemelte a 
fesztivál jelentőségét. 

Délután az odesszai fiata-
lod ellátogattak a Szegedi 
Textilművekbe. Itt a kedves 
vendégeket Takács Imréné, 
országgyűlési képviselő, a 
gyári pártbizottság ti tkára és 
Panker Sándor, a vállalati 
KISZ-bizottság ti tkára kö-
szöntötte. Császár Jenő, a 
textilművek főmérnöke tá -
jékoztatta őket a gyá r múlt-
járól, fejlődéséről. 

Ezután a szovjet és ma-
gyar fiatalok — közel négy-
százan — ifjúsági nagygyű-
lésen vettek részt. A gyűlés 
elnökségében foglalt helyet 
A. Rumjancev, Szabó Lajos, 
Bódi György. Móry László, 
dr. Dékány Klára, a KISZ 
Szeged városi bizottságának 
első titkára, Bajza Frigyesné, 
a textilművek szakszerveze-
ti bizottságának ti tkára és 
Molnár Lászlóné, az MSZBT-
tagcsoport helyettes vezetője 
is. 

Tóth Zsuzsanna, a KISZ 
Csongrád megyei bizottságá-
nak t i tkára mondott ünnepi 
beszédet. 

— Országszerte hangzik ez 
a szó, „druzsba" (barátság), 
amely az elmúlt három évti-
zedben a magyar nyelvben is 
ú j értelmet, szocialista tar-
talmat kapott, különösen, ha 
a Szovjetunióval kapcsolat-
ban használjuk — állapítot-
ta meg. A továbbiakban 
részletesen szólt a szovjet— 
magyar barátságról, együtt-
működésről, annak gazdag 
eseményeiről. 

A. Rumjancev beszédében 
meghatottan szólt a Magyar-
országon szerzett élményeik-
ről. Hangoztatta, hogy a 
fesztivál is mutatja, mit je-
lent az őszinte barátság. Tol-

Az ifjúsági nagygyűlés elnöksége 

Az ifjúsági nagygyűlés résztvevőinek egy csoportja 

mácsolta az odesszai terület 
komszomolistáinak üdvözle-
tét. Végül ' á tad ta az odesz-
szai fiatalok ajándékát, a 
díszzászlót, a KISZ megyei 
bizottsága első titkárának. 

A forró hangulatú nagy-
gyűlés második részében a 
szovjet fiatalok, nagysikerű 
kulturális műsort adtak. A 
vendégek ezután ellátogattak 
a textilművek munkásszállo-
dájába, ahol Padlás Anna, az 
önkormányzat vezetője kö-

szöntötte a komszomolistá-
kat. A továbbiakban a dele-
gáció tagjai a textilművek 
fiataljaival tanácskoztak, 
majd többen közülük, a 
kedves meghívásnak eleget 
téve, felkeresték a textilmű-
vek több dolgozójának ta r já -
ni és odesszai otthonát. 

A szovjet delegáció este a 
KISZ-táborban kulturális 
műsort adott. Az odesszai 
komszomolisták ma Csong-
rádra látogatnak. 

Politikai 
konferencia 

* Kedden Keszthelyen folytatta munkáját az első ma-
gyar—szovjet ifjúsági barátságfesztivál politikai konferen-
ciája. A küldöttségek öt szekcióban vitatták meg a hétfői 
plenáris ülésen elhangzott előadásokat. 

Délután Keszthelyről Székesfehérvárra utaztak a fesz-
tivál küldöttei: részt vettek a fasizmus felett aratott győ-
zelem 30. évfordulójának tiszteletére rendezett nagygyű-
lésen. 

Elutaztak 
a művész vendégek 

Csongrád megye szovjet 
művészvendégeit, Alekszand-
ra Nikolajevna Pahmutova 
zeneszerzőt és Nyikolaj Nyi-
kolajevics Dobronrarov köl-
tőt tegnap délelőtt a városi 
tanács epületében fogadta 
Banyainé dr. Birkás Mária, 
a szegedi városi tanács el-
nökhelyettese. A baráti han-
gulatú beszélgetés után a 
szovjet művészházaspár Sze-
ged nevezetességeivel ismer-
kedett. Délután ellátogattak 
a Tömörkény István Gimná-
zium és Művészeti Szakkö-
zépiskolába, ahol dr. Diós 
József igazgató, a képző- és 

iparművészeti, valamint a 
zeneművészeti tagozat mű-
vésztanárai tájékoztatták a 
vendégeket a magyar közép-
fokú művészeti oktatás kér-
déseiről, a szegedi iskola 
hallgatóinak eredményeiről. 
A tegnapi programban sze-
repelt még a Fesztivál Inté-
ző Bizottság fogadása, ahol 
A. N. Pahmutova és N. N. 
Dobronrarov megismerked-
tek a Szegedi Ünnepi Hetek 
programjával, koncepciójá-
val. A szovjet művész vendé-
gek ma visszautaznak Buda-
pestre, ahol a barátságfeszti-
vál további programjain 
vesznek részt. 
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